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MESTSKÁ ČASŤ BRATISLAVA-RAČA 
Miestny úrad, Kubačova 21, 831 06 Bratislava 35 
 

 
 

ZÁPISNICA 
zo zasadnutia Komisie kultúrnej a športovej, ktoré sa konalo 

dňa 5.03.2024 v zasadacej miestnosti Obecného domu, Alstrova 249 

 

 

Predsedníčka komisie:  Mgr. Monika Luknárová - ospravedlnená 

Podpredsedníčka komisie: Marta Štefánková - ospravedlnená 

 

Prítomní poslanci: Ing. Júlia Štefanidesová, Ján Drotován, Dominik Vrba 

 

Prítomní neposlanci:  PhDr. Jana Maniková, Lucia Maniková 

 

Ospravedlnení poslanci: Mgr. Monika Luknárová, Marta Štefánková 

 

Ospravedlnení neposlanci: Mgr. Mário Khandl, Branislav Kovačič 

 

Prizvaní/hostia:  Ing. Peter Semanco – prednosta MÚ, Mgr. Hana Štetinová – vedúca 

SO, Mgr. Marek Porvazník - vedúci OKaŠ 

 

Program: 
 

1. Otvorenie, schválenie programu 

2. Informácia o stave projektov rekonštrukcie KS Žarnovická, NKP Koloničova kúria a NKD – 

písomná informácia 

3. Informácia o príprave KPSS MČ Bratislava-Rača na roky 2025-2029 

4. Návrh VZN č. 7/2024, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 7/2022 o podmienkach používania 

symbolov mestskej časti Bratislava-Rača 

5. Informácia o kultúrno-spoločenských podujatiach marec, apríl – písomná informácia 

6. Vyhodnotenie kultúrno-spoločenských podujatí január, február – písomná informácia 

7. Informácia z oblasti športu – písomná informácia  

8. Rôzne 

Návrh na zavedenie kyvadlovej dopravy historickým vlakom a prehliadok Železničného múzea 

SR počas podujatia Vinobranie 2024  

9. Záver 
 

1. Otvorenie, schválenie programu 

Predsedníčka komisie Mgr. Monika Luknárová z dôvodu prebiehajúcej PN ospravedlnila svoju neúčasť 

na rokovaní komisie a poverila vedením komisie podpredsedníčku Martu Štefánkovú. Podpredsedníčka 

z dôvodu choroby ospravedlnila svoju neúčasť na rokovaní komisie a poverila vedením komisie Ing. 

Júliu Štefanidesovú, ktorá zasadnutie otvorila a konštatovala, že komisia je uznášaniaschopná. Zároveň 

dala hlasovať o uvedenom programe. 

 

Meno a priezvisko Hlasoval za 
Zdržal sa 

hlasovania 

Hlasoval 

proti 
Nehlasoval 

Mgr. Monika Luknárová    

Marta Štefánková    

Ing. Júlia Štefanidesová ✓     

Dominik Vrba  ✓     

Ján Drotován  ✓    
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PhDr. Jana Maniková ✓    

Lucia Maniková ✓    

Mgr. Mário Khandl    

Branko Kovačič    

Hlasovanie spolu: 5 0 0 0 

Program zasadnutia bol schválený. 

 

2. Informácia o stave projektov rekonštrukcie KS Žarnovická, NKP Koloničova kúria a 

NKD – písomná informácia  

 

Diskusia: 

Členovia komisie sa oboznámili s predloženým materiálom a nemali otázky a ani pripomienky 

k materiálu.  

 

Uznesenie 08/05/03/24/KKaŠ/U 

Komisia kultúrna a športová berie na vedomie informáciu o stave projektov rekonštrukcie KS 

Žarnovická, NKP Koloničova kúria a Nemeckého kultúrneho domu v predloženom znení: 

 

Meno a priezvisko Hlasoval za 
Zdržal sa 

hlasovania 

Hlasoval 

proti 
Nehlasoval 

Mgr. Monika Luknárová    

Marta Štefánková    

Ing. Júlia Štefanidesová ✓     

Dominik Vrba  ✓     

Ján Drotován  ✓    

PhDr. Jana Maniková ✓    

Lucia Maniková ✓    

Mgr. Mário Khandl    

Branko Kovačič    

Hlasovanie spolu: 5 0 0 0 

Uznesenie bolo schválené. 

 

3. Informácia o príprave KPSS MČ Bratislava-Rača na roky 2025-2029 

Materiál uviedla Mgr. Hana Štetinová:  

 

Komunitný plán sociálnych služieb (ďalej len KPSS) je strategickým dokumentom obce, ktorý 

reflektuje Národné priority rozvoja sociálnych služieb. Dokument vzniká v procese, ktorý je otvorený a 

cyklický, zisťuje dopyt komunity po sociálnych službách a mapuje ponuku sociálnych služieb, plánuje 

finančné a personálne kapacity tak, aby obec ponúkala a vytvárala efektívne a účinné opatrenia. Cieľom 

materiálu je priniesť poslancom MiZ informáciu o procese komunitného plánovania a prínose 

pripravovaného dokumentu.   

Obec vypracúva KPSS v spolupráci s inými poskytovateľmi služieb a prijímateľmi sociálnych služieb 

v ich územnom obvode ako strednodobý programový dokument sociálnej politiky, ktorý  obsahuje 

najmä: 

a) analýzu poskytovaných sociálnych služieb, 

b) analýzu požiadaviek prijímateľov sociálnych služieb a ďalších obyvateľov, 

c) analýzu demografických údajov a sociálnej situácie,  

d) určenie cieľov a priorít rozvoja sociálnych služieb, 

e) časový plán realizácie, 

f) spôsob vyhodnocovania plnenia, 

g) podmienky a spôsob zmeny a aktualizácie dokumentu. 

 

Rámcový harmonogram tvorby komunitného plánu: 

1. Prípravná fáza /december 2023 – apríl 2024/: zosumarizovanie podkladov pre dotazníkový zber 

dát, pre informačnú kampaň, participáciu, zmapovanie zainteresovaných skupín, aktualizácia kontaktov 
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2. Zber dát /máj 2024 – september 2024/: zber dát o aktuálnej ponuke a dopyte po sociálnych 

službách, sociodemografické dáta, aktívne zapájanie zainteresovaných aktérov a širšej verejnosti do 

pracovných skupín,  

3. Vyhodnotenie zozbieraných dát /jún 2024 – september 2024/ 

4. Pripomienkovanie a schvaľovanie na MZ/október 2024 – december 2024/ 

 

Tvorba komunitného plánu participatívnym spôsobom prináša mnohé výhody pre relevantnosť 

dokumentu. Informácie sú získavané priamo od dotknutých aktérov, zároveň od nezainteresovanej 

verejnosti, čo prináša rozšírenie uhlov pohľadu. Ďalšou z výhod je zvýšenie zainteresovanosti 

užívateľov služieb a investovanie do služieb, ktoré sú vyhľadávané. Dôraz na inklúziu rôznych skupín 

obyvateľstva pri komunitnom plánovaní v neposlednej miere prináša aj osvetu verejnosti, zvyšovanie 

informovanosti, ako aj zvýšenie legitimity dokumentu a inovatívnosť prijatej sociálnej politiky 

 

Diskusia:  

Maniková, je KPSS aj súčasťou mesta? 

Drotován, stretnutia so seniormi?  

Štetinová, áno mohli by byť súčasťou pripomienok komunitného plánu,  

Štefanidesová, ktoré aktivity sa týkajú kultúry a športu?  

Štetinová, môže byť výstup vo forme bezplatných podujatí pre seniorov, nízkoprahové podujatia pre 

mladých robí Mládež ulice, prípadne Vianočné vystúpenie detí v NKD,  

Štefanidesová, je dopyt po priestoroch v časti Rača pre voľnočasové aktivity detí na 2. stupni ZŠ 

Tbiliská. Deti trávia svoj voľný čas na ihrisku ZŠ, kde sa nemôžu zdržiavať. Vytypovať a riešiť priestory 

pre stretávanie sa a voľnočasové aktivity detí (exteriér, interiér) v tejto časti MČ.  

 

Uznesenie 09/05/03/24/KKaŠ/U 

Komisia kultúrna a športová berie na vedomie Informáciu o príprave KPSS MČ Bratislava-Rača na 

roky 2025-2029. 

 

Meno a priezvisko Hlasoval za 
Zdržal sa 

hlasovania 

Hlasoval 

proti 
Nehlasoval 

Mgr. Monika Luknárová    

Marta Štefánková    

Ing. Júlia Štefanidesová ✓     

Dominik Vrba  ✓     

Ján Drotován  ✓    

PhDr. Jana Maniková ✓    

Lucia Maniková ✓    

Mgr. Mário Khandl    

Branko Kovačič    

Hlasovanie spolu: 5 0 0 0 

Uznesenie bolo schválené. 

 
4. Návrh VZN č. 7/2024, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 7/2022 o podmienkach 

používania symbolov mestskej časti Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Ing. Peter Semanco:  

 
Dôležitosť zmeny a upresnenia VZN č 7/2022 o podmienkach používania symbolov mestskej časti 

Bratislava-Rača vyplýva z nutnosti identifikovať majetok obce, ktorý predstavuje vybavenie, 

dokumentáciu a pečať používanú pri administratívnych úkonoch a ďalšiu identifikáciu uniforiem členov 

pri ich činnosti v rámci hasičskej jednotky zriadenej mestskou časťou v zmysle zákona NR SR č. 

314/2001 Z.z. o ochrane pred požiarmi. Členovia tejto jednotky, menovaní starostom a s uzavretou 

zmluvou o dobrovoľníckej činnosti, majú výhradné právo používať znak hasičskej jednotky, ktorého 

súčasťou je erb mestskej časti ako zriaďovateľa jednotky, a tým sa odlišovať od iných organizácií a 

občianskych združení, ktoré nespadajú pod jurisdikciu mestskej časti. Text v Článku 4 odsek 1 písm. 

m) v znení „Erb sa používa na rovnošatách a vozidlách dobrovoľného hasičského zboru“ sa mení na 



4/5 

„Erb sa používa na rovnošatách, vozidlách, strojoch, prístrojoch a zariadeniach a v akomkoľvek znaku 

dobrovoľného hasičského zboru mestskej časti“. 

 

Diskusia:  

Členovia komisie diskutovali o Návrhu VZN č. 7/2024, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 7/2022 o 

podmienkach používania symbolov mestskej časti Bratislava-Rača a následne prijali stanovisko.  

 
Stanovisko 13/05/03/24/KKaŠ/S 

Komisia kultúrna a športová odporúča MZ MČ Bratislava-Rača schváliť návrh Všeobecne záväzného 

nariadenia mestskej časti Bratislava-Rača č. 7/2024, ktorým sa mení a dopĺňa Všeobecné záväzné 

nariadenie mestskej časti Bratislava-Rača č. 7/2022 z 27. septembra 2022 o podmienkach používania 

symbolov mestskej časti Bratislava Rača v predloženom znení. 

 

Meno a priezvisko Hlasoval za 
Zdržal sa 

hlasovania 

Hlasoval 

proti 
Nehlasoval 

Mgr. Monika Luknárová    

Marta Štefánková    

Ing. Júlia Štefanidesová ✓     

Dominik Vrba  ✓     

Ján Drotován  ✓    

PhDr. Jana Maniková ✓    

Lucia Maniková ✓    

Mgr. Mário Khandl    

Branko Kovačič    

Hlasovanie spolu: 5 0 0 0 

Stanovisko bolo schválené. 

 
 

5. Informácia o kultúrno-spoločenských podujatiach marec, apríl – písomná informácia 

Materiál uviedol Mgr. Marek Porvazník:  

  

Marek Porvazník informoval o blížiacich sa kultúrnych podujatiach. Najbližšie väčšie pripravované 

podujatie sú Račianske hody 2024, zároveň informoval o programe a trase Račianskych hodov.  

 

Členovia komisie sa oboznámili s predloženým materiálom a berú na vedomie informácie o kultúrno-

spoločenských podujatiach v mesiacoch marec, apríl a Račianskych hodoch.  

 

Vyhodnotenie kultúrno-spoločenských podujatí január, február– písomná informácia 

Materiál uviedol Mgr. Marek Porvazník:  

 

Členovia komisie sa oboznámili s predloženým materiálom a berú na vedomie vyhodnotenie kultúrno-

spoločenských podujatí január, február.  

 

6. Informácia z oblasti športu – písomná informácia 

Materiál uviedol Mgr. Marek Porvazník:  

 

Vedúci oddelenia kultúry a športu vypracoval projekty na BSK a iné inštitúcie na finančné zabezpečenie 

Račianskeho polmaratónu a Račianskej desiatky, ktorá sa uskutoční dňa 27. apríla 2024. Táto akcia si 

vyžaduje nemalé finančné náklady, a tak boli oslovení partneri podujatia s pomocou o organizovanie 

podujatia.  

 

Členovia komisie sa oboznámili s predloženým materiálom a berú na vedomie informácie z oblasti 

športu.  
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7. Rôzne 

1) Návrh na zavedenie kyvadlovej dopravy historickým vlakom a prehliadok Železničného 

múzea SR počas podujatia Vinobranie 2024  

Materiál odprezentoval p. Dominik Vrba: 

 

Vinobranie expres má za úlohu zabezpečiť prepravu osôb medzi železničnými stanicami Bratislava 

Vajnory – Bratislava Rača so zastávkou Bratislava Východ (Rendez) počas víkendu, kedy sa bude konať 

v Mestskej časti Bratislava Rača podujatie Vinobranie 2024.Vinobranie expres prvýkrát jazdil v roku 

2021, následne aj v roku 2022. Tento druh dopravy na podujatie malo veľký úspech o čom nasvedčuje 

fakt, že každý jeden spoj bol plný do posledného miesta. Cieľom tejto akcie je napomôcť ľudom dostať 

sa pohodlnejšie a rýchlejšie z a do diania Vinobrania z iných mestských a miestnych častí. Občianske 

združenie Klub železničnej nostalgie Bratislava Východ ponúka na toto zabezpečenie ako bonus pre 

návštevníkov Vinobrania odviesť sa historickým vlakom – dobovým vozňom z roku 1911. Kapacita 

vlaku je 68 miest na sedenie a vzhľadom na konštrukciu vozňa nie je možné prevážať kočíky, vozíky a 

bicykle. Spojenie by bolo zabezpečené v hodinovom takte od 9.00 do 18.00 hod. počas daného víkendu. 

V prípade záujmu bude možnosť pre vedenie mestskej časti, poslancov mestskej časti a hostí z 

partnerských miest odviesť sa týmto vlakom v celej dĺžke trasy aj s návštevou múzea v piatok 

poobede/podvečer. Okrem dopravy zabezpečí občianske združenie Klub železničnej nostalgie 

Bratislava Východ v spolupráci so Železničným múzeom SR aj prehliadky múzea so sprievodcom vo 

vybrané hodiny. 

 

Diskusia:  

Semanco, v rozpočte na rok 2024 nie sú vyčlenené finančné prostriedky na projekt, navrhnúť rozpočtový 

presun, 

Maniková L., vyberať dobrovoľný príspevok na jazdy, usporiadať zbierku na historický vlak, prípadne 

na vlak umiestniť reklamu sponzorov, 

Ing. Júlia Štefanidesová navrhla presunúť bod do rokovania najbližšej komisie, s tým že žiadateľ 

predloží návrhy na možné prefinancovanie projektu, dopracuje materiál z ekonomického hľadiska, 

osloví možných sponzorov.  

  

2) Maniková L., pri príležitosti H&T Cup pod hviezdami – amfiteáter KD (22.6.) prijali 

pozvanie talianski choreografi, je možné v telocvični ZŠ Plickova usporiadať pre verejnosť 

tanečný workshop v piatok dňa 21.6.? 

Porvazník, prisľúbil obhliadku priestorov v ZŠ Plickova.  

  

 

Ing. Júlia Štefanidesová  komisie poďakovala prítomným za účasť. 

                 

             

                   Ing. Júlia Štefanidesová 

          poslankyňa 

 

Zapísala: Dana Ölvecká 

Dňa 6.3.2024. 


